
 

 

Samhällsbyggnadsnämnden  
Sammanträdesdatum 2022-10-26 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 

    
 

§ 281 E-petition Buffertzon framför entréer 
Dnr 22SBN213 

Beslut  
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå e-petitionen. 

Ärendebeskrivning 
E-petition ”Buffertzon framför entréer” inkom till Gävle kommun den 22 juli 2022. 
Kommunledningskontoret har skickat förslaget till samhällsbyggnadsnämnden för 
beslutande.  
 
Bostadsrättsföreningen Runstenen har inkommit med ett önskemål om att en 
buffertzon anläggs vid gatusektionen mellan entréerna till byggnaden och Södra 
Kungsgatan.  
 
Föreningen har angivit följande motivering till önskemålet: 
”Brf Runstenen har ett tiotal portar och terrassdörrar som leder direkt ut på en 
livligt trafikerad kommunägd trottoar. Såväl cyklar som mopeder, personbilar och 
lastbilar swishar förbi några decimeter framför portarna utan tanke på att någon 
kan vara på väg ut. Ett flertal incidenter har inträffat och här behövs en buffertzon 
som hindrar trafik nära väggen. Runstenen blev klar 2018 och framhålls ofta som 
exempel på lyckat byggprojekt, men säkerheten för oss som bor här, är långt från 
lyckad. Kommunen skulle självklart gynnas av att ta denna säkerhetsfråga på 
allvar”.  
 
I en skrivelse, bilaga till e-petitionen, utvecklar föreningen sitt önskemål om en 
buffertzon på två meter från huslivet och som ett exempel på vad buffertzonen 
skulle kunna bistå av så upp ger föreningen en buskplantering på 2x2 meter likt 
den som har anlagt på byggnadens baksida. Vidare uppger föreningen att de kan ta 
på sig att sköta denna.  
 
Sammanfattningsvis anser Livsmiljö Gävle Samhällsbyggnadsnämnder beslutar att 
avslå e-petitionen. Detta efter att sett över olika alternativa buffertzoner. Dock 
finns andra åtgärder som skulle kunna genomföras i form av platsupplåtelse och 
visuella förändringar i gaturummet och som därmed kan svara upp till den 
framförda problematiken från förslagsställaren. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse, dnr 22SBN213-8 

• Missiv, dnr 22SBN213-1 

• E-petition, dnr 22SBN213-2 

• Kartbilaga, dnr 22SBN213-4 

• Skrivelse, dnr 22SBN213-5 

• Namninsamling, dnr 22SBN213-6 
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Sammanträdesdatum 2022-10-26 
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• Yttrande, dnr 22SBN213-9 

• Delegationsbeslut, dnr 22SBN213-7 
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 Datum 2022-10-12 

 
 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 
 
 

Dnr 22SBN213-8 

 

Gävle kommun   Livsmiljö Gävle   801 84 Gävle   Besök Kyrkogatan 22 
Växel 026-17 80 00   samhallsbyggnad@gavle.se   www.gavle.se 

 
 

 

Tjänsteskrivelse - E- petition Buffertzon framför entréer 
(22KS297)  

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå e-petitionen. 

Ärendet i korthet 
E-petition ”Buffertzon framför entréer” inkom till Gävle kommun den 22 juli 
2022. Kommunledningskontoret har skickat förslaget till 
samhällsbyggnadsnämnden för beslutande.  
 
Bostadsrättsföreningen Runstenen har inkommit med ett önskemål om att en 
buffertzon anläggs vid gatusektionen mellan entréerna till byggnaden och Södra 
Kungsgatan.  
 
Föreningen har angivit följande motivering till önskemålet: 
 ”Brf Runstenen har ett tiotal portar och terrassdörrar som leder direkt ut på en 
livligt trafikerad kommunägd trottoar. Såväl cyklar som mopeder, personbilar 
och lastbilar swishar förbi några decimeter framför portarna utan tanke på att 
någon kan vara på väg ut. Ett flertal incidenter har inträffat och här behövs en 
buffertzon som hindrar trafik nära väggen. Runstenen blev klar 2018 och 
framhålls ofta som exempel på lyckat byggprojekt, men säkerheten för oss som 
bor här, är långt från lyckad. Kommunen skulle självklart gynnas av att ta denna 
säkerhetsfråga på allvar”.  
 
I en skrivelse, bilaga till e-petitionen, utvecklar föreningen sitt önskemål om en 
buffertzon på två meter från huslivet och som ett exempel på vad buffertzonen 
skulle kunna bistå av så upp ger föreningen en buskplantering på 2x2 meter likt 
den som har anlagt på byggnadens baksida. Vidare uppger föreningen att de kan 
ta på sig att sköta denna.  
 
Sammanfattningsvis anser Livsmiljö Gävle Samhällsbyggnadsnämnder beslutar 
att avslå e-petitionen. Detta efter att sett över olika alternativa buffertzoner. Dock 
finns andra åtgärder som skulle kunna genomföras i form av platsupplåtelse och 
visuella förändringar i gaturummet och som därmed kan svara upp till den 
framförda problematiken från förslagsställaren. 

 

 

Beslutsunderlag 
 Remissmissiv från Kommunledningskontoret - daterat den 27 juli 2022 
 E-petition #175834 - Buffertzon framför entréer   
 Bilaga -Karta     
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 Datum 2022-10-12 

 
 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 
 
 

Dnr 22SBN213-8 

 

Gävle kommun   Livsmiljö Gävle   801 84 Gävle   Besök Kyrkogatan 22 
Växel 026-17 80 00   samhallsbyggnad@gavle.se   www.gavle.se 

 
 

 

 Bilaga – Skrivelse    
 Bilaga - Namninsamling   
 Tjänsteskrivelse från Livsmiljö Gävle - daterat den 5 oktober 2022 
 Yttrande från Livsmiljö Gävle - daterat den 5 oktober 2022  

Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 

 

 

Jessica Nylund                    Johan Larsson 
 
  

Trafikingenjör  
Drift och förvaltning 

Chef  
Drift och förvaltning 
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Dnr 22SBN213 
2022-10-05 
 
Jessica Nylund 
Telefon 026-17 82 25 
jessica.nylund@gavle.se 

      

Yttrande – ” Buffertzon framför entréer ” 
(22KS297) 

Beskrivning av ärendet 
E-petitionen ”Buffertzon framför entréer” inkom till Gävle kommun den 22 juli 
2022. Kommunledningskontoret har skickat ärendet till 
Samhällsbyggnadsnämnden för beslut.   
 
Föreslagställaren har följande önskemål i e-petitionen: 
”Brf Runstenen har ett tiotal portar och terrassdörrar som leder direkt ut på en 
livligt trafikerad kommunägd trottoar. Såväl cyklar som mopeder, personbilar 
och lastbilar swishar förbi några decimeter framför portarna utan tanke på att 
någon kan vara på väg ut. Ett flertal incidenter har inträffat och här behövs en 
buffertzon som hindrar trafik nära väggen. Runstenen blev klar 2018 och 
framhålls ofta som exempel på lyckat byggprojekt, men säkerheten för oss som 
bor här, är långt från lyckad. Kommunen skulle självklart gynnas av att ta 
denna säkerhetsfråga på allvar”. 
 
Utlåtande  
Livsmiljö Gävle anser att Samhällsbyggnadsnämnden ska avslå 
förslagsställarens önskemål om att Gävle kommun ska anlägga en buffertzon 
framför byggnadens västra sida. Dock ser Livsmiljö Gävle att det finns andra 
möjligheter som skulle kunna underlätta bostadsrättsföreningens problematik.   
 
När det kommer till buffertzoner och andra hinder för att få bort den 
motordrivna trafiken på sträckan så har flera alternativ setts över. Fysiska 
hinder för att få bort den motordrivna trafiken (som tar sig in via gång- och 
cykelvägens södra ände) kommer inte att kunna sättas upp vid den så kallade 
infartsvägen då det skulle innebära att Gästrike återvinnare inte kan nå 
bostadens återvinningsrum (entré ut mot trottoaren).  

 
Efter en granskning av förslagsställarens önskemål om planteringar intill fasad 
så har även detta bedömts som inte möjligt. Detta då platsen ligger intill en 
fasad och kan då upplevas som en privat. Allmänintresset för planteringarna 
bedöms därför vara lågt varför en sådan plantering inte anses vara motiverad.  
Kommunens planteringar i form av blomlådor kan heller inte placeras ut på 
sträckan då dessa har förbestämda platser på hur och vart de ska placeras. 
Urnorna som finns utplacerade i Gävle city är enligt 
sommarblomsprogrammet. 
 
En möjlighet som vi dock ser och som skulle kunna tillmötesgå föreningens 
efterfrågan är att föreningen själva ansöker om platsupplåtelse för att själva 
placera ut blomlådor utanför entréerna. Det innebär att 
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bostadsrättsföreningen hyr små ytor på kommunens allmänna platsmark där 
lådorna är placerade och som i sin tur blir en buffertzon mot entréerna. Detta 
förutsätter dock att Polismyndigheten bifaller deras ansökan då myndigheten 
är beslutande instans i frågan. 
 
Eftersom möjligheterna till fysiska barriärer är begränsade så har Livsmiljö 
Gävle sett över vilka möjligheter till visuella förändringar som skulle åtgärdas. 
En alternativ åtgärd är att gång och cykeltrafikanterna separeras längs 
sträckan. Genom vägmarkering kan cyklisterna hänvisas asfalterade ytan på 
den vänstra sida och gångtrafikanterna till den högra sidan, ”trottoaren”, där 
plattor idag är anlagda. Detta kan även förtydligas genom att måla dit en cykel 
och "gångare" på respektive sida. På så sätt förstärks att cyklister ska hålla sig 
till vänster längs cykelvägen och förhoppningsvis leder detta till att färre cyklar 
intill fasaden. Man skulle även kunna byta ut färgsättning på plattorna vid 
bostadens entréer för att förtydliga dess placering.  
 
Med beaktande av ovanstående anser Livsmiljö Gävle sammanfattningsvis att 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår e-petitionen. Dock finns andra åtgärder i 
form av platsupplåtelse och visuella förändringar i gaturummet som skulle 
kunna svara upp till den framförda problematiken från förslagsställaren. 
 
 
Beslutsunderlag  
Remissmissiv från Kommunledningskontoret - daterat den 27 juli 2022 
E-petition #175834 - Buffertzon framför entréer 
Bilaga – Skrivelse  
Bilaga - Namninsamling 
Tjänsteskrivelse från Livsmiljö Gävle - daterat den 5 oktober 2022  
Yttrande från Livsmiljö Gävle - daterat den 5 oktober 2022 
 
 
Sändlista 
Förslagsställare 
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